



Danmarks Fjerkræavlerforening for Raceavl

Hovedbestyrelsesmøde nr. 117.

HB møde søndag den 27. april 2025 kl. 0900

Vissenbjerg Storkro ved Odense

Deltagere:

PH, Patricia Haynes, **IT**, Ib Thomsen,

LMH, Lars Moos Hansen, **WL**, Willy Littau,

JL, Johnny Larsen, **PJ**, Patrick Jensen

JA Jørgen Abrahamsen, **SL** Svend Erik Kjær Laursen,

MK Mads Kynde Jensen og **TJ** Teddy Jacobsen

Særlige gæster: Tina Gundersen, Anne Hansen og Jørgen Juel Mikkelsen
vedrørende pkt. 5 - 11

Referat

Dagsorden:

Pkt.1. Velkomst og indledning v/Jørgen Abrahamsen

Formanden orienterede om, at dette HB ville blive lidt anderledes, hvilket dagsordenen også afspejlede.

Pkt. 2. Fremtidig organisering af Hovedbestyrelsens opgaver v/Jørgen Abrahamsen (Materiale blev udleveret ved mødets begyndelse).

Willy Littau har meddelt, at han udtræder af Hovedbestyrelsen ved repræsentantskabsmødet i maj 2026.

Dette medfører, at vi er nødt til at se på den fremtidige organisering af hovedbestyrelsens opgaver, idet Willy i dag varetager to vigtige funktioner som henholdsvis kasserer og leder af sekretariatet i Holstebro. Disse opgaver er oplistet i det udleverede materiale. De enkelte opgaver blev gennemgået.

Det blev aftalt, at opgaverne gennemgås på Repræsentantskabsmødet, så hele foreningen er bevidst om disse forestående opgaver.

Efter repræsentantskabsmødet vil hovedbestyrelsen gå i gang med at løse de enkelte opgaver og træffe de nødvendige beslutninger. Da der kan blive tale om betydelige ændringer af driften af foreningen, vil det givet blive relevant med ændringer i vores vedtægter. Eventuelle ændringer skal fremlægges til godkendelse på repræsentantskabsmødet i maj 2026.



Pkt. 3. Økonomi og regnskab, samt nyt fra kontoret

Kassereren oplyste, at regnskabet er ved at være færdig til forelæggelse for revisorerne. Der er et par uafklarede poster. Foreløbigt viser hovedkassen et overskud på ca. 21.000 kr. Der er sparet over 100.000 kr. på blad og porto. Landsudstillingen vil give et underskud på ca. 97.000 kr., hvilket giver et samlet underskud på ca. 76.000 kr. Dette blev taget til efterretning af Hovedbestyrelsen.

Pkt. 4. Opmandsfunktionen

I forlængelse af seneste HB-møde og mødet med specialklubberne den 12. april 2025, skal vi have nedsat en arbejdsgruppe, der kan komme med oplæg til videre brug for en endelig beslutning inden Landsudstillingen 2025.

Hovedbestyrelsen drøftede igen opmandsfunktionen. Der var enighed om at iværksætte et projekt med henblik på at komme med forslag til en fremtidig opmandsfunktion. Der udfærdiges et kommissorium til afgrænsning og præcisering af opgaven. Der blev udpeget en arbejdsgruppe med de væsentligste interesser repræsenteret.

Arbejdsgruppen er: Lars Moos Hansen, Dommerudvalget og formand for arbejdsgruppen, Teddy Jakobsen, Dommerringen, Per Moeskjær, Standardudvalget, Kjeld N. Jensen, Specialklubudvalget, Henrik Vest Hansen, Specialklubben for Dværg Wyandotter og Holger B. Thomsen, erfaren dommer.

Arbejdsgruppen skal være færdig med sit arbejde inden den 1. august 2025. Deres forslag skal herefter fremlægges på Dommerringens møde i september og senere i september vil Hovedbestyrelsen træffe den endelige afgørelse for den fremtidige opmandsfunktion, gældende fra Landsudstillingen 2025.

Pkt. 5. DFfR's fremtidige kommunikation

Projektet vedrørende DFfR's fremtidige kommunikation er nu så langt, at det kan forelægges for Hovedbestyrelsen.

Oplæg ved følgende:

- **Blad:** Anne Hansen. Hun gennemgik tanker for vores fremtidige blad. Der var lavet et prøvetryk af, hvordan det fremtidige blad kunne se ud. Hovedbestyrelsen afgav bemærkninger til prøvetrykket. Der var opbakning fra Hovedbestyrelsen til at arbejde videre med bladet ud fra det præsenterede.
- **Hjemmeside:** Tina Gundersen. Hun gennemgik tankerne bag den fremtidige hjemmeside. Der er behov for, at der sker en kravsspecifikation fra Hovedbestyrelsens side, så det bliver præciseret, hvad der skal være på hjemmesiden. Der skal være en åben del for alle, og der skal være en lukket del for medlemmer, hvortil der kræves log-in. Der er mulighed for en lukket del alene for Hovedbestyrelsen. Hvad skal der være i den? Skal standarden digitaliseres og lægges tilgængelig for medlemmer med log-in? Der var opbakning fra Hovedbestyrelsen til at arbejde videre med hjemmesiden. Det blev aftalt, at Tina på repræsentantskabsmødet laver en lille rundspørge til repræsentanter om, hvad de kunne ønske sig. Det kan ske ved hjælp af et lille spørgeskema.
- **SoMe:** Jørgen Juel Mikkelsen. Der er opbakning fra Hovedbestyrelsen til at arbejde videre med SoMe i forhold til det præsenterede.



Hovedbestyrelsen drøftede kommunikation generelt og traf en beslutning om at Anne, Tina, Jørgen og Bjørn Nyrnberg præsenterer planer for vores fremtidige kommunikation for repræsentantskabet, så der sker en inddragelse af alle væsentlige repræsentanter. Beslutningerne skal præsenteres på repræsentantskabsmødet.

Pkt. 6. Opfølgning på medlemsmøderne

Der henvises til det udarbejdede notat, hvor pointerne fra medlemsmøderne er anført.

Notatet blev gennemgået og vurderet som fyldestgørende.

Der tegner sig tre hovedområder:

- At få flere medlemmer og et differentieret medlemskab
- At få vores kommunikation forbedret på alle fronter – Blad, hjemmeside, SoMe og dialogen mellem medlemmer og foreningen
- Bevaring af vores fjerkræracers og farver

Der var enighed om at arbejde videre med disse tre hovedområder og at præsentere disse på repræsentantskabsmødet med underliggende pointer med henblik på at få repræsentantskabets opbakning til at arbejde videre med dette.

Pkt. 7. Bevaringsarbejdet

Der har været holdt møde i Bevaringsudvalget, og Patrick Jensen gennemgik dette, herunder:

- Bevaringsprojekt vedr. Grå Danske Gæs, sort hvidbrystet Dansk And og Havanna And
- DFfR's materiale på Det Grønne Museum (Gl. Estrup Herregård) og fremtidige tanker vedr. Det Grønne Museum.
- Der arbejdes på at oprette et lille avlscenter i Skanderborg Koloni for Grå Danske Gæs og sort hvidbrystet Dansk And. Der tilknyttes også avlere uden for Skanderborg til avlscentret, så det ikke bliver sårbart, og for at det kan blive så stærkt et projekt som muligt. Nordea Fonden ansøges om støtte til projektet.

Pkt. 8. EE-Udstillingen 2025

Vi har modtaget nyt materiale, som blev gennemgået på mødet. Det ser meget positivt ud.

Der vil løbende komme mere i vores blad, når det hele bliver konkret efter EE-generalforsamling den 31. maj.

Pkt. 9. Landsudstillingen 2025

I henhold til drøftelserne på HB-Møde den 9. februar drøftede vi igen følgende:

- Point- og præmieudregning i forhold til nuværende gruppeinddeling og præmieregler
- Fastsættelse af præmiestørrelser og art for henholdsvis DM (1, 2 og 3), Junior DM (1, 2 og 3), Sektionsvindere, Æres- og Førstepremier, samt Best In Show herunder art og antal.

Fremlægges på Repræsentantskabsmødet.



I henhold til den tidligere plan er der ændring af haltildelingen i MCH, da der i samme weekend er El-Bil Messe. **Det betyder, at vi skal være i Hal C.** Det er en ganske udmærket løsning, da denne hal giver mulighed for en anden planlægning og disponering af Landsudstillingen.

Kan vi lave noget ekstra for at lokke El-Bil besøgende til også at se på høns?

Efter repræsentantskabsmødet bliver der udfærdiget en ny plan for afviklingen af Landsudstillingen, så der allerede i år sker en løbende overdragelse af Willy Littaus opgaver i forbindelse med Landsudstillingen.

10. Repræsentantskabsmødet

Vi drøftede det kommende repræsentantskabsmøde og afviklingen af dette.

11. Eventuelt

Intet.

Jørgen Abrahamsen, ref.